



J 79/22.02.2021

AVIZAT,



NOTĂ

REFERITOARE LA ACTE NORMATIVE, CU INCIDENȚĂ ASUPRA SISTEMULUI PUBLIC DE PENSII

În Monitorul Oficial al României nr. 168, Partea I, din data de 18.02.2021, a fost publicată Ordonanța de Urgență a Guvernului nr. 8 privind unele măsuri fiscal-bugetare și pentru modificarea și completarea unor acte normative, care privește modificarea dispozițiilor referitoare la valoarea punctului de pensie.

“Art.III- Legea nr. 127/2019 privind sistemul public de pensii, publicată în Monitorul Oficial României, Partea I, nr. 563 din 9 iulie 2019, cu modificările ulterioare, se modifică după cum urmează:

1. La articolul 86 litera c) a alineatului (2) se modifică și va avea următorul cuprins:

”c) Începând cu anul 2022 valoarea prevăzută la litera b, se majorează cu rata medie anuală a inflației, la care se adaugă cel mult 50% din creșterea reală a câștigului salarial mediu brut realizat, indicatori definitivi, cunoscuți în anul curent pentru anul calendaristic anterior, comunicați de Institutul Național de Statistică. Majorarea și data de acordare se stabilesc anual prin legea bugetului asigurărilor sociale de stat.”

2. La articolul 86 alineatele (3)-(8) se abrogă.

*3. Partea introductivă a alineatului (1) al articolului 182 va avea următorul cuprins:
”(1) Prezenta lege intră în vigoare la data de 1 septembrie 2023, cu excepția:”*

.....

4. Art. 182 se completează cu o literă nouă, lit. b¹) cu următorul cuprins:

”b¹) art. 86 alin. (2) lit. c) care intră în vigoare la data de 1 ianuarie 2022.”

Pentru a facilita analiza comparativă a dispozițiilor modificate, redăm mai jos textul inițial al articolelor modificate.

Art.86.

(1) Valoarea punctului de referință prevăzută la art. 85 alin. (1) reprezintă raportul dintre valoarea punctului de pensie și nivelul mediu al stagiilor de cotizare prevăzute de legislația anterioară, respectiv 25.

(2) Valorile punctului de pensie sunt următoarele:

a) la data de 1 septembrie 2019 - 1.265 lei;

b) la data de 1 septembrie 2020 - 1.775 lei;

c) la data de 1 septembrie 2021 - 1.875 lei.

(3) La data intrării în vigoare a prezentei legi, valoarea punctului de referință este de 75 lei.

(4) Începând cu anul 2022, valoarea punctului de referință se majorează anual cu rata medie anuală a inflației, la care se adaugă 50% din creșterea reală a câștigului salarial mediu brut realizat.

(5) Indicatorii prevăzuți la alin. (4) utilizați la stabilirea valorii punctului de referință pentru anul următor sunt cei definitivi, cunoscuți în anul curent pentru anul calendaristic anterior, comunicați de Institutul Național de Statistică.

(6) În situația în care unul dintre indicatorii prevăzuți la alin. (4) are valoare negativă la stabilirea valorii punctului de referință se utilizează indicatorul cu valoare pozitivă.

(7) În situația în care indicatorii prevăzuți la alin. (3) au valoare negativă se păstrează ultima valoare a punctului de referință.

(8) Prin legea privind plafoanele unor indicatori specificați în cadrul fiscal-bugetar se pot stabili anual alte majorări decât cele prevăzute de prezentul articol.

Art. 182

(1) Prezenta lege intră în vigoare la data de 1 septembrie 2021, cu excepția:

a) art. 86 alin. (2) lit. a), care intră în vigoare la data de 1 septembrie 2019;

b) art. 86 alin. (2) lit. b), care intră în vigoare la data de 1 septembrie 2020;

c) art. 139, art. 145, art. 148 alin. (2), art. 157 alin. (2) și (5) și art. 183 alin. (1), care intră în vigoare la 3 zile de la data publicării prezentei legi în Monitorul Oficial al României, Partea I.

Angelica MIHAIL

DIRECTOR

Direcția Comunicare și Relații Publice

